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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  25 

Datum zasedání:  26. 4. 2023 

Přítomni:  Adámek, Bauerová, Fiala, Foltisová (online), Majerová, Peterová, 

Pražák, Růčková, Tvrdoň, Vavrušková  

Omluveni:  Franěk 

Hosté:  Suchánek, Šimáková, Šperka  

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Podmínky pro II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního 

programu Manažerská informatika v prezenční a kombinované formě studia 

(dále jen „Podmínky“) Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné (dále jen „SU OPF“) pro akademický rok 2023/2024 

3. Podmínky pro II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských 

studijních programů v prezenční a kombinované formě studia (dále jen 

„Podmínky“) Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné (dále jen „SU OPF“) pro akademický rok 2023/2024 

4. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předseda senátu přivítal přítomné senátory, pana děkana i další hosty, vyjmenoval 

jednotlivé body programu a konstatoval, že Akademický senát je usnášeníschopný. Jednání 

proběhlo hybridní formou, a to z důvodu nemožnosti prezenční účasti některých členů AS SU 

OPF. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod 

programu nebyl navržen.   

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

2. Podmínky pro II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu 

Manažerská informatika v prezenční a kombinované formě studia (dále jen 

„Podmínky“) Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

(dále jen „SU OPF“) pro akademický rok 2023/2024 
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Děkan doc. Šperka představil oba dokumenty současně. Podmínky pro II. kolo předkládáme 

v reakci na uzavření I. kola přijímacího řízení, které skončilo na konci března. Počet přihlášek 

je na úrovni 107 % oproti minulému roku. Co se týká navazujícího studia, tam jsou počty nižší 

oproti obvyklým počtům. V bakalářském studiu otevřeme pouze studijní program Manažerská 

informatika, který má vyšší koeficient ekonomické náročnosti. Do navazujícího studia chceme 

otevřít všechny studijní programy, protože máme málo studentů. Minulý rok byl termín II. kola 

stanoven do konce srpna, letos bude II. kolo otevřeno do konce června, abychom neměli příliš 

přihlášek. Na celé univerzitě je trend obdobný (108 %).  

 

Doc. Suchánek doplnil, že 107 % je stav k 31. 3. 2023. 

 

Předseda senátu otevřel diskuzi.  

 

Doc. Tvrdoň souhlasí se zkrácením termínu do konce června. Je to rozumné, protože nevíme, 

co bude do budoucna. Jakmile se změní metodika financování, tak může nastat problém s tím, 

že není přijímací zkouška jako taková (problém udržení počtu studentů a KENu). 

 

Bc. Fiala se zeptal, zda nebyla Manažerská informatika otevřená jako jediný obor vloni?  

 

Doc. Suchánek upřesnil, že u Manažerské informatiky nebylo II. kolo, ale přijímací řízení se 

spouštělo až v březnu, protože se čekalo na akreditaci.  

 

Ing. Vavrušková doplnila, že za studenty ví, že do navazujícího studia přihlášky podané nemají, 

protože na to zapomněli.  

 

Doc. Suchánek upozornil, že dostali dva emaily.  

 

Doc. Tvrdoň se zeptal, zda se dá očekávat II. kolo u studijního programu Inovativní podnikání.  

 

Dr. Šimáková odpověděla, že v rámci I. kola termín prodlužujeme o 7 dní. Chceme mít 35 

studentů optimálně, limit je 40, což asi nedobereme. Předložíme tedy podmínky do II. kola na 

příštím zasedání senátu. 

 

Jelikož se nikdo další nepřihlásil o slovo, předseda senátu vyzval k hlasování.  

 

 

Hlasování o podmínkách pro II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu 

Manažerská informatika: 

Pro: 10 Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu Manažerská 

3. Podmínky pro II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních 

programů v prezenční a kombinované formě studia (dále jen „Podmínky“) Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné (dále jen „SU OPF“) 

pro akademický rok 2023/2024 
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informatika v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2023/2024. 

 

 

Hlasování o podmínkách pro II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských 

studijních programů: 

Pro: 10 Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů v 

prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné pro akademický rok 2023/2024. 

 

4. Různé 

 

AS SU: 

 

Dr. Pražák požádal Bc. Fialu, aby shrnul zajímavosti z AS SU a výjezdního zasedání. 

Bc. Fiala uvedl, že výjezdní zasedání bylo přínosné. Senát má 4 komise, všichni senátoři jsou 

v komisích. Nový senát oproti starému má jedno velké plus, a to, že jsou všichni senátoři 

natěšení ke spolupráci. S ombudsmanem se probírala problematika anket hodnocení výuky, kdy 

studenti se bojí, že ankety nejsou anonymní (především u menších oborů). Spíše to bylo 

v kontextu jiných fakult. Dále AS SU plánuje navrhnout úpravu pro získávání červených 

diplomů, zlehčit podmínky, které máme celkem přísné (A, A, A).   

Doc. Šperka uvedl, že problematika červených diplomů se řeší delší dobu. Postoj fakulty je 

striktnější než prorektorky doc. Weiss. Opavské součásti mají na to jiný pohled, mají málo 

studentů, málo diplomů. Lehčí podmínky by znamenaly boom počtu studentů. Snažíme se 

s doc. Weiss najít nějaký kompromis, který by byl výhodný i pro nás. Pro všechny musí být 

stejné podmínky.  

Bc. Fiala souhlasí, aby se podmínky nesnižovaly. Za státnice musí být průměr do 1,5. 

Doc. Tvrdoň si myslí, že se to nezvrhne, jsou to jednotky studentů. U státní závěrečné zkoušky 

by to nebylo špatné.   

Doc. Suchánek řekl, že se toto již řešilo před rokem, kdy Matematický ústav byl pro a jinak 

všechny fakulty proti. Jednání se tedy zastavilo a teď se znovu otevřelo. Máme obhajobu a dvě 

zkoušky. Závěrečná práce by měla být za A. Buď z ekonomie, nebo z oboru by mohl mít student 

jedno B.  

 

Hospodářská komise:  

Doc. Růčková informovala o stavu hospodářské komise. Příští středu se komise sejde, projde 

výroční zprávu o hospodaření fakulty za minulý rok, následně se sejde s p. tajemnicí a materiál 

bude na příští zasedání senátu předdiskutovaný.  Pokud se někdo chce zúčastnit, jste zváni.  

 

ORBIS: 

Dr. Majerová vznesla dotaz řešení problému ORBIS.  

Doc. Šperka vysvětlil, že situace vznikla na základě toho, že pro zaměstnance OPF byl plánován 

ORBIS ve spolupráci s rektorátem a bylo nám slíbeno, že se to proplatí z projektu Jan Ámos 

Komenský. Díky těmto informacím z minulého roku jsme souhlasili s nákupem. Zakoupili jsme 

tedy licenci, využito bylo našich prostředků v rámci institucionální podpory. Před deadlinem 
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přišla z rektorátu informace, že tento náklad není možno uplatnit z projektu JAK. Jde o částku 

1,9 mil. Kč. Jsou to peníze z IP, které jsou určeny na financování projektů. Faktem ale je, že 

prostředky z IP teď nemohou být použity na nic jiného (využívali jsme je na sanaci mezd). Jde 

o problém, který vznikl ze strany rektorátu, který nám způsobil další problémy ohledně 

plánování. Díky spolupráci s p. tajemnicí bylo rozhodnuto o využití prostředků na rekonstrukci 

dvou počítačových učeben a prostoru před děkanátem. Z toho projektu se bude rekonstruovat i 

zasedací místnost A309.  

 

Režim státnicových zkoušek: 

Dr. Majerová se zeptala vedení na důvod odmítnutí návrhu katedry na převedení státnic do 

původního předcovidového režimu. Pro upřesnění uvedla, že byl lepší systém sezvání studentů 

na společný ranní čas a společné vyhlašování výsledků.  

Doc. Tvrdoň potvrdil, že existují velké prostoje, ke kterým v předchozím režimu zkoušení 

nedocházelo, neboť se vždy jeden student připravoval a druhý byl zkoušen. 

Doc. Šperka uvedl, že to bylo diskutováno na vedení a nenašel se ani jeden argument, aby se to 

změnilo. Všichni členové se shodli na tom, že je aktuální přístup dobrý a nevidí důvod, proč to 

měnit.  

Doc. Růčková navrhla, zda by bylo možné, aby šel student o 15-30 min dřív. Například když 

onemocní, tak komise čeká.   

Dr. Šimáková chápe argument, když student onemocní, ale zkrácení doby nerespektuje pokyn 

děkana.  

Doc. Suchánek doplnil, že přístup, který je nastaven, je studenty vesměs kvitován. Nelíbilo by 

se jim čekat dlouho na výsledky. Pokyn děkana stanovuje průběh státní závěrečné zkoušky. Dle 

aktualizovaného pokynu studenti chodí 15 min před.  

Dr. Pražák upozornil, že pokud student odpadne nebo onemocní, studijní oddělení dělá 

maximum pro minimalizaci prostojů v rámci SZZ a snaží se zajistit studenty pro dřívější časy 

zkoušení 

 

Výroční zpráva o činnosti: 

Doc. Šperka informoval, že se intenzivně pracuje na výroční zprávě o činnosti a co nejdříve 

bude zaslána na senát k připomínkám.  

 

 

 

 

  

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 24. 5. 2023 ve 13:00 hodin v místnosti A 308.  

 

 

 

Za správnost:  

Ing. Tomáš Pražák, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová 
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 26. 4. 2023 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu 

Manažerská informatika v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v 

Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2023/2024. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních 

programů v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2023/2024. 

 

 

Ing. Tomáš Pražák, Ph.D. 

předseda AS SU OPF 

 

 

 

 

 


